
 1 

PROTOKÓŁ Nr 3/2012 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 24 kwietnia 2012 roku. 

  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski,                             
ul. Mickiewicza 46, w godz. 9.00 – 11.10. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- KAMIŃSKI LESZEK - członek Komisji   

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył oraz poprowadził radny ANATOLI WYSZKOWSKI – 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, który powitał 
wszystkich radnych, Wójta Gminy oraz pozostałych  obecnych. Odczytał porządek posiedzenia, 
który wcześniej został skorygowany poprzez wykreślenie punktu dot. zmiany Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, z powodu braku materiałów: 
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1. Zaopiniowanie materiałów na XVII Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
27 kwietnia  2012 roku, tj.: 

a) Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla Gminy Bielsk Podlaski. 
b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2012-2022. 
c) Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2011 rok oraz informacja o stanie mienia 

komunalnego Gminy. 
d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego instytucji kultury za 2011 rok. 
e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru formularza informacji w 

sprawie podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego i formularzy deklaracji na podatek od 
nieruchomości, rolny i leśny. 

g) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

h) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Bielsk Podlaski. 
i) Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2011 

rok. 
2. Sprawy bieżące. 

 
Do pkt 1a)   

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla 
Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
wyjaśniła, że obowiązek przygotowania tego dokumentu wynika z przepisów i przedstawia stan za 
ostanie 3 lata. Podczas sesji Rady Gminy ocena zostanie przedstawiona przez Kierownika GOPS – 
Panią BARBARĘ CAR. Następnie ocena zostanie poddana pod głosowanie. W dyskusji 
uczestniczyli: 

Radny JERZY CHILKIEWICZ – Powiedział, że odczucia społeczne są takie, że podopiecznych 
GOPS-u należy mobilizować do jakiejś pracy na rzecz Gminy. Jeśli otrzymują pomoc, więc 
powinni to zrekompensować pracą. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy wyjaśniła, że udzielanie 
pomocy społecznej jest obowiązkiem gminy, natomiast organizacja prac społeczno-użytecznych 
wymaga nakładów ze strony gminy, tak jak w przypadku zatrudnienia pracowników. Gmina ma 
duże doświadczenie z takimi bezrobotnymi. Pomimo, że występuje bezrobocie, to osoby takie, jak 
już znajdą pracę, to  jej nie szanują. 

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że został stworzony 
kolejny dokument z analizą, wskaźnikami i tabelkami. Stwierdził, że jeśli jest taki wymóg, to trzeba 
to zrobić. Podkreślił również, że bez względu na ocenę społeczną, jeśli podopieczny GOPS-u 
spełnia kryteria do otrzymania pomocy, to należy mu jej udzielić. Osoby niezaradne życiowo też 
wymagają pomocy. Przewodniczący mówił również o wysokości podatku w kontekście drzewa 
opałowego, które jest dostarczane podopiecznym ośrodka pomocy społecznej. Wątpliwości budzi 
fakt, czy gminę stać na to. 

Radny ANATOLI WYSZKOWSKI zauważył z kolei, że podatek rolny zwieksza się, a firmy 
produkujące na rzecz rolnictwa podwyższają swoje ceny. Jako przykład podał środki ochrony 
roślin. WALENTY GAŁUSZEWSKI dodał, że rolnik nie jest szanowany, a przecież produkowana 
przez rolnika żywność jest produktem strategicznym. 

Innych  pytań i uwag nie zgłoszono. Ocenę zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla Gminy 
Bielsk Podlaski  członkowie Komisji zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1b) 

Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii 
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Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2012-2022, stanowi 
Załącznik Nr 3 do protokołu. Wniosek odczytał radny ANATOLI WYSZKOWSKI. Podczas 
dyskusji radni stwierdzili m.in., że Gmina starzeje się, młodych mieszkańców jest coraz mniej.  
Pani Wójt przyznała, że co prawda coraz więcej młodych ludzi wraca na wieś, remontują stare 
domy i osiedlają się, to jednak przeważająca część wyjeżdża do dużych miast na studia lub do 
pracy.  

Radny JERZY CHILKIEWICZ nawiązał do tematu wychowania przedszkolnego w gminie. 
Zapytał o realizowany przez urząd pracy program dotyczący tworzenia przedszkoli na terenie 
gminy.  Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że zgłosiły się dwie mieszkanki Plosek  
oraz przedstawiciel Stowarzyszenia INTEGRACJA w Bielsku Podlaskim, którzy są zainteresowani 
tym programem. Jest to inicjatywa zakładająca utworzenie przedszkola w mieście dla 20 dzieci 
zamieszkałych na wsi. Oczekiwania wobec gminy dotyczą w szczególności wkładu finansowego z 
budżetu gminy, zapewnienia dowozu dzieci, wynajęcia lokalu. Projekt zakłada finansowanie ze 
środków unijnych przez okres 2 lat, natomiast finansowanie przedszkola przez kolejne 2 lata  
należałoby do Gminy, przy czym przerwanie realizacji projektu oznacza zwrot przyznanych 
środków. RAISA RAJECKA dodała, że w funkcjonujących w gminie szkołach są oddziały 
przedszkolne, w których jest realizowany obowiązek rocznego przygotowania przedszkolnego 
5-latków. Ponadto część dzieci uczęszcza do niepublicznych przedszkoli w Bielsku. Za pobyt tych 
dzieci, na podstawie zawartego porozumienia, z budżetu gminy jest przekazywana gminie miejskiej 
dotacja. Jedno dziecko niepełnosprawne jest przez gminę dowożone do Przedszkola z oddziałami 
integracyjnymi. Kierowca opiekuje się tym dzieckiem, odprowadza do przedszkola, a potem 
osobiście odbiera. Położenie gminy na rozległym obszarze utrudnia zorganizowanie dowożenia 
dzieci. Rodzice nie chcą decydować się na dowożenie małych dzieci poza miejsce zamieszkania. 
Radna BARBARA PAC potwierdziła, że mieszkańcy Łubina Kościelnego dyskutowali na ten temat 
i ich stanowisko w tej sprawie jest jednoznaczne: nie wyrażają zgody na uczęszczanie dzieci do 
przedszkola poza miejscem zamieszkania. Na prośbę radnego STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO 
Pani Wójt wyjaśniła, że obowiązek dowożenia dzieci wynika z przepisów ustawy o systemie 
oświaty i jest związany z odległością miejsca zamieszkania dziecka od szkoły. Stąd nie we 
wszystkich gminach dzieci są dowożone przez samorząd. Dodała, że rodzice są pod tym względem 
bardzo wymagający. Często żądają, aby dziecko wysiadało z autobusu przy domu. Podsumowując 
temat, RAISA RAJECKA powiedziała, że w sprawie partycypacji w kosztach utworzenia 
przedszkola decyzję może podjąć Rada Gminy.  

 Innych pytań i uwag nie zgłoszono, projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnej 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2012-2022 
radni zaopiniowali pozytywnie.  

 

Do pkt 1c) 

Zarządzenie Nr 13/2012 Wójta Gminy Bielsk Podlaski z d nia 5 marca 2012 roku w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 rok, stanowi Załącznik Nr 4 do 
protokołu. Treść sprawozdania omówiła w skrócie Wójt Gminy RAISA RAJECKA, zwracając 
uwagę m.in. na: dochody, wydatki, deficyt, zadania własne i zlecone, podatki, wydatki na zadania 
inwestycyjne, świadczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, dotacje, środki ze źródeł 
pozabudżetowych (wymieniła, na jakie zadania). Omawiając wydatki inwestycyjne  zwróciła uwagę 
na bałagan w budynku byłej siedziby biblioteki w Augustowie (powybijane okna, zniszczone 
drzwi). Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę, że 1/3 
wydatków została przeznaczona na inwestycje.  Radni dyskutowali na temat pracy nowo zakupionej 
równiarki. Radny JERZY CHILKIEWICZ wymienił drogi, które jego zdaniem zostały źle zrobione 
(Ploski-Stupniki, Zubowo-Pilipki). Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK 
podpowiedział, w jaki sposób równać drogę, żeby była szersza. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
zadeklarowała, że po posiedzeniu Komisji pojedzie w teren zobaczyć, na czym polega problem. 
Wyjaśniła, że droga musi być tak wyprofilowana, żeby po obu jej stronach spływała woda, stąd  
środek drogi musi być podniesiony. Powiedziała, że efekt pracy jest lepszy, jeśli sołtysi nadzorują 
pracę na drodze. Jako dobry przykład współpracy wymieniła sołtysów z Parcewa, Zubowa i 
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Hryniewicz Dużych. Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI stwierdził, że 
czasami droga jest zawężana, jeśli po bokach nie zostanie zdarta darnina. Zastępca Wójta Gminy 
ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, na czym polega techniczny problem związany z profilowaniem dróg. 
Pług nie może za jednym razem zebrać wszystkiego, trzeba zbierać “po kawałku” doprowadzając 
do właściwej szerokości. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI podzielił się 
wrażeniami na temat pracy równiarki na drodze. Podobnie jak Pani Wójt, stwierdził, że potrzebny 
jest przy tym nadzór i pomoc ze strony sołtysa i mieszkańców, dlatego przed wysłaniem sprzętu na 
drogę trzeba uprzedzić wcześniej sołtysa, aby mógł zorganizować pomoc we wsi. Radny ANDRZEJ 
TYNIEWICKI powiedział, że mieszkańcy nie chcą pracować na gminnych drogach. Zaapelował też 
o uprzedzanie sołtysów, że w danym dniu zostanie skierowany sprzęt na drogi. Radna BARBARA 
PAC powiedziała, że jako sołtys jest wcześniej powiadamiana o takim zamiarze. Z kolei radny 
ANDRZEJ BOROWSKI zwrócił uwagę na potrzebę lepszej współpracy Sołtysa z Radą Sołecką. 
Jeśli sołtys nie może przyjść na Sesję Rady Gminy, podczas której można dowiedzieć się, co 
aktualnie dzieje się w gminie, to powinien wyznaczyć zastępstwo z rady sołeckiej. Wójt Gminy 
przypomniała, że sołtys jest wybierany w demokratycznych wyborach, jest zobowiązany  do 
przekazywania informacji mieszkańcom gminy. Członek rady sołeckiej może oczywiście 
uczestniczyć w sesji, ale nie otrzyma z tego tytułu diety. Dieta przysługuje tylko radnym oraz 
sołtysom. RAISA RAJECKA poinformowała, że 27 kwietnia 2012 roku odbędą się wybory 
uzupełniające sołtysa Sołectwa Hryniewicze Duże. 

 Innych uwag i pytań nie zgłoszono. Sprawozdanie z realizacji budżetu gminy na 2011 rok  
zaopiniowano pozytywnie.   

   

Do pkt 1d) 

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2011 rok, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu.  
Prowadzący posiedzenie ANATOLI WYSZKOWSKI odczytał wniosek, a Pani Wójt wyjaśniła, że 
sprawozdanie dotyczy Gminnej Biblioteki Publicznej w Augustowie, która jest jednostką 
organizacyjną gminy.  

Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt obu uchwał zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1e) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2012 rok, stanowi 
Załącznik Nr 6 do protokołu. Propozycje zmian przedstawiła Skarbnik Gminy NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.  

Do pkt 1f) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący określenia wzoru formularza informacji w sprawie podatku od 
nieruchomości, rolnego, leśnego i formularzy deklaracji na podatek od nieruchomości, rolny i leśny, 
stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. RAISA RAJECKA wyjaśniła, że formularze są 
wykorzystywane  do zamieszczania danych niezbędnych do wymiaru podatków. Jeśli w 
gospodarstwie zajdzie jakaś zmiana, podatnik powinien zaktualizować  treść złożonych deklaracji.  

Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.  

Do pkt 1g) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie 
powinien spełnić przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Wniosek 
omówił Zastępca Wojta Gminy – ANATOL FILIPIUK.  

 Radni nie zgłosili uwag, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1h) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Bielsk 
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Podlaski, stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że 
zmiana Statutu jest związana z likwidacją Zakładu Usług Komunalnych, który był jednostką 
organizacyjną Gminy. Proponowana zmiana aktualizuje zapisy Statutu.   

Radni nie zgłosili żadnych uwag, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1i) 

 Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2011 rok, stanowi  Załącznik Nr 10 
do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA  poinformowała, że zgodnie z obowiązującymi 
przepisami sprawozdanie jest przedkładane Radzie Gminy co roku. Oceniając współpracę Pani 
Wójt stwierdziła, że największy zakres współpracy z organizacjami dotyczy jednostek OSP. 
Wymieniła też inne organizacje, z którymi współpraca jest prowadzona w mniejszym lub większym 
zakresie. Odczytała fragmenty sprawozdania, po czym zwróciła się do radnych o akceptację. 

Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania i w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaakceptowali jego 
treść. 

 

  Do pkt. 2) 

 W sprawach różnych omówiono następujące zagadnienia: 

a) Wójt Gminy odczytała pismo z dnia 16 kwietnia 2012 r. Pani Joanny Skóra, zam. w 
miejscowości Piliki, dotyczące opuszczenia lokalu mieszkalnego przez Franciszkę Wypych. 
Joanna Skóra ustosunkowała się do pisma, jakie otrzymała z Urzędu Gminy, w którym 
przedstawiono możliwe sposoby rozwiązania problemu. Pani Wójt odczytała również pismo  
z dnia 20 października 2012 r. Pani Franciszki Wypych skierowane do Joanny Skóra. Pani 
Wójt poinformowała radnych, że Pani Franciszce Wypych zostanie ponownie 
zaproponowany lokal w Łubinie Kościelnym już po przeprowadzeniu remontu. Natomiast 
dach budynku w Pilikach wymaga wymiany, a z analizy kosztów wynika, że będzie to mniej 
kosztowne od wydzielenia odrębnego lokalu w tym budynku. 

b) Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – radny JERZY CHILKIEWICZ 
poruszył problem zaśmiecania lasów przy drogach. Jako przykład podał okolice drogi 
Orzechowicze – Rajsk. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że obowiązek 
sprzątnięcia śmieci spoczywa  na właścicielu nieruchomości.  Dodała, że na terenie gminy 
jest wiele miejsc zaśmieconych, m.in. okolice cmentarza w Szastałach. Radna BARBARA 
PAC powiedziała, że przy cmentarzach, jeśli jest kontener, to znicze wyrzuca się do niego, 
natomiast śmieci organiczne najczęściej są wynoszone do lasu.   

c) Radni mówili również o potrzebie remontów przystanków autobusowych. 

Więcej spraw nie zgłoszono, więc ANATOL WYSZKOWSKI zamknął posiedzenie.  

Protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Anatoli  Wyszkowski 

(Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 
Komunalnej i Przestrzennej) 

........................................................................... 
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Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

 (Przewodniczący) 
....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ....................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara ....................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

 

1. BOROWSKI Andrzej ....................................... 

2. ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

3. PAWLUCZUK Jan ....................................... 

4. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

 (Przewodniczący) 
................................... 

2. CAR Mikołaj .................................. 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


